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Статья посвящена рассмотрению возникновения и развития государства на основе марксист-
ско-ленинской теории. Доказывается, что в вопросах осмысления государства особую роль играет 
вопрос многогранности сущности государства и его типологии. Акцентируется внимание на осо-
бенностях формирования социалистического государства с позиции формационного подхода в ти-
пологии государства. Подчеркивается эволюция положений марксистско-ленинской доктрины в 
современной юридической науке, а также их актуальность в условиях политико-правового плюра-
лизма. 
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The article deals with the origin and development of the state on the basis of Marxist-Leninist theory. 
It is proved that in matters of understanding the state, a special role is played by the question of the 
versatility of the essence of the state and its typology. Attention is focused on the features of the formation 
of the socialist state from the position of the formation approach in the typology of the state. The author 
emphasizes the evolution of the provisions of the Marxist-Leninist doctrine in modern legal science, as 
well as their relevance in the context of political and legal pluralism.
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